

. النشرة اليووية للاتحاد **UAC DAILY MONITOR**

صندوق النقد الدولي يرفع التوقعات اللقتصادية لعام 2023 لونطقة

02 أيار (وايو) 2023 نشرة يووية الكترونية تصدر عن اتحاد الغرف العربية

IMF Raises 2023 Economic Forecast for Asia

The International Monetary Fund (IMF) raised its forecast for the Asia-Pacific region, revealing that growth in the region will be driven mainly by China's recovery and "resilient" growth in India.

According to the May Regional Economic Outlook report, the IMF expects Asia-Pacific GDP to grow 4.6 percent this year, 0.3 percentage points higher than its October forecast.

According to the IMF, the updated forecast means the region will contribute about 70 percent of global growth. The Asia-Pacific region expanded by 3.8 percent in 2022.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

رفع صندوق النقد الدولي توقعاته لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ، كاشفا عن أنّ النمو في المنطقة سيكون مدفوعاً بشكل أساسي بتعافى الصين والنمو "المرن" في الهند. ويتوقع الصندوق أن ينمو الناتج المحلى الإجمالي لمنطقة آسيا والمحيط الهادئ بنسبة 4.6 في المئة هذا العام، وهو أعلى بمقدار 0.3 نقطة مئوية عن توقعاته في أكتوبر، وفقاً لتقرير آفاق النمو الاقتصادية الإقليمية لشهر مايو (أيّار) الحالى.

ووفق صندوق النقد، فإن التوقعات المحدثة تعنى أن المنطقة ستساهم بنحو 70 في المئة من النمو العالمي. مع الإشارة إلى أن منطقة آسيا والمحيط الهادئ توسعت بنسبة 3.8 في المئة عام 2022.

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

"JP Morgan" acquires "First Republic Bank"

First Republic has struck a deal to sell it to JPMorgan Chase Holdings, becoming the third major U.S. bank to collapse in two months.

According regulatory authorities, to JPMorgan will acquire most of First Republic's assets and all of its deposits, including uninsured deposits.

JPMorgan was one of several firms that have expressed interest in buying the bank,

including BNC Financial Services Group and Citizens Financial Group, which have submitted final bids at an auction run by U.S. regulators.

The Federal Deposit Insurance Corporation estimated that the deposit insurance fund would cost about \$13 billion. The final cost will be determined when the institution completes receivership.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)

"جى. بى. مورغان" يستحوذ على بنك "فيرست ريبابليك"

أبرم بنك "فيرست ريبابليك" اتفاقا لبيعه إلى شركة "جي. بي مورغان تشيس القابضة"، ليصبح بذلك ثالث بنك .ي أميركي كبير ينهار خلال شهرين.

ووفق السلطات التنظيمية سيستحوذ "جي بي مور غان"، على معظم أصول "فيرست ريبابليك" وجميع الودائع لديه بما في ذلك الودائع غير المؤمّن عليها.

وكان "جي بي مورغان" واحدا من عدة شركات أبدت اهتماما بشراء البنك ومن بينهم مجموعة "بي إن سي

للخدمات المالية" و "مجموعة سيتيسنز المالية" اللتان تقدمنا بعروض نهائية في مز اد أدار ته جهات تنظيمية أمير كية.

وقدرت المؤسسة الاتحادية للتأمين على الودائع بأن تبلغ تكلفة صندوق تأمين الودائع حوالي 13 مليار دولار. وستحدد التكلفة النهائية عندما تنهى المؤسسة الحراسة القضائية

المصدر (موقع العربية. نت، بتصرّف)

الإهارات تهنج الشركات الناشئة فرصاً كبيرة للانتقال إلى أسواق UAE Provides Startups with Great Opportunities to Move into the Region's Markets

Faris Musmar, CEO and Managing Partner of "Hatch & Post Ventures", an incubator specializing in building startups in the UAE and the region, pointed out that, "One of the biggest challenges facing startups is having a scalable business model that is able to attract the attention of investors, while these companies should not rely on competitor models, but rather by using interesting models in the market."

"Business incubators not only provide the capital needed to maintain and expand operations; they can also provide valuable resources and expert opinion to ensure that startup founders have all the tools needed for growth. Companies can act as a participating institution, supporting startup teams in operational areas such as operations, sales, and marketing," he noted.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)



لفت الرئيس التنفيذي والشريك الإداري اشركة «هاتش آند بوست فينتشرز» حاضنة الأعمال المختصة ببناء الشركات الناشئة في الإمارات والمنطقة فارس مسمار، إلى أنّ "أحد أكبر التحديات التي تواجه الشركات الناشئة، تتمثّل في امتلاك نمودج أعمال قابل للتطوير وقادر على جدب انتباه المستتمرين، فيما يجب ألا تعتمد هذه الشركات على نماذج المنافسين؛ بل عبر استخدم نماذج مثيرة للاهتمام في السوق".

ونوّه إلى أنّ "حاضنات الأعمال لا توفر رأس المال

اللازم للحفاظ على العمليات وتوسيعها فحسب؛ بل يمكنها أيضاً توفير موارد قيمة وآراء الخبراء لضمان حصول مؤسسي الشركات الناشئة على جميع الأدوات اللازمة للنمو ويمكن أن تعمل الشركات كمؤسسة مشاركة، حيث تقوم بدعم فرق عمل الشركات الناشئة في المجالات التشغيلية مثل العمليات والمبيعات والتسويق".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)





Egypt... Net Foreign Assets Deficit Jumps 6 percent

Official data showed that Egypt's net foreign assets deficit widened during the month of March, by about \$ 1.47 billion, to exceed \$ 24.46 billion, compared to about \$ 23 billion, in February, an increase of about 6.3 percent.

The deficit relates almost entirely to banks' net foreign assets. Net foreign assets, the banking system's assets owed by non-residents minus liabilities, have helped the central bank support the pound over the past two years. However, as part of a three-billion-dollar financial support package agreed with the International Monetary Fund in December, Egypt agreed not to use the bank's foreign assets to stabilize or ensure the exchange rate level.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)

"Central Bank of Sudan" Reassures: Depositors' Money in the Banking System is Safe

The Central Bank of Sudan reassured depositors and bank account holders that their money is in the banking system safely, and that the looting or theft of some branches of commercial banks does not affect the deposits of the public in those banks.

The bank announced the regularity of work in most branches of the Central Bank of Sudan in the states, explaining that the branches of commercial banks in those states began to

provide banking services, including cash withdrawal and deposit services. He announced that continuous efforts will be made for the return of all banking services to normal throughout Sudan to enable citizens to conduct their banking transactions through various payment methods, including electronic payment services, such as mobile applications, points of sale, and electronic clearing.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)

"Alibaba" Founder Receives a Job Offer from the **University of Tokyo**

The University of Tokyo has announced that Jack Ma, founder of Alibaba Group, has been invited to be a visiting professor at Tokyo College, a new institution run by the university.

The hiring period for China's most famous entrepreneur expires at the end of October, but the contract is renewable year-on-year. Those at the college will be able to participate in areas such as advising on important

research topics and giving lectures on management and startups. It follows Ma's return to China in March, ending more than a year of overseas stay, a move the country's private companies sector said reflected a return to calm after a tough two-year regulatory campaign.

Source (Emirati Gulf Newspaper, Edited)

وصر... عجز صافى النصول النجنبية يقفز 6 في الوئة

أظهرت بيانات رسمية، اتساع عجز صافي أصول مصر الأجنبية خلال شهر مارس/ آذار الماضى، بنحو 1.47 مليار دولار، ليتجاوز 24.46 مليار دولار، مقابل نحو 23 مليار دولار، في فبراير/شباط الماضي، بنسبة زيادة بلغت نحو 6.3 في المئة.

ويتعلق العجز بالكامل تقريباً بصافى الأصول الأجنبية لدى البنوك. وساعد صافى الأصول الأجنبية؛ وهي أصول النظام المصرفي المستحقة على غير المقيمين مخصوماً منها الالتزامات، البنك المركزي على دعم الجنيه على مدى العامين الماضيين. ومع ذلك، ففي إطار حزمة دعم مالي بقيمة ثلاثة مليارات دولار تم الاتفاق عليها مع صندوق النقد الدولي في ديسمبر/ كانون الأول، وافقت مصر على عدم استخدام الأصول الأجنبية للبنك، لتحقيق الاستقرار أو ضمان مستوى سعر الصرف.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

"الوركزى السوداني" يطوئن: أووال الوودعين في الجماز الوصرفي

طمأن بنك السودان المركزى المودعين وأصحاب الحسابات المصرفية بأنّ أموالهم في الجهاز المصرفي بأمان، وأن ما تم تداوله من عمليات نهب أو سرقة لبعض فروع البنوك التجارية لا تؤثر في ودائع الجمهور في تلك البنوك.

وأعلن البنك عن انتظام العمل في معظم فروع بنك السودان المركزى بالولايات، موضّحا أن فروع المصارف التجارية بتلك الولايات باشرت تقديم خدماتها المصرفية بما في ذلك خدمات السحب

والإيداع النقدى. وأعلن عن بذل جهوداً مستمرة من أجل عودة جميع الخدمات المصرفية بشكل طبيعي في جميع أرجاء السودان لتمكين المواطنين من إجراء معاملاتهم المصرفية عبر وسائل الدفع المختلفة بما فيها خدمات الدفع الإلكتروني، مثل تطبيقات الهاتف الجوال ونقاط البيع والمقاصة الإلكترونية. المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)

💻 ووسس «علي بابا» يتلقى عرض وظيفة ون جاوعة طوكيو

كشفت جامعة طوكيو، عن دعوة جاك ما، مؤسس مجموعة على بابا، ليكون أستاذاً زائراً في كلية طوكيو، و هي مؤسسة جديدة تدير ها الجامعة.

ونوّهت الجامعة إلى أنّ فترة التعيين لرائد الأعمال الأكثر شهرة في الصين تنتهي بنهاية أكتوبر/تشرين الأول، لكن العقد قابل للتجديد على أساس سنوى. وسيتسنى لمن في الكلية المشاركة في مجالات منها: تقديم المشورة بشأن موضوعات البحث المهمة، وإلقاء

محاضرات حول الإدارة والشركات الناشئة.

ويأتي ذلك بعد عودة ما إلى الصين في مارس/آذار، منهياً إقامته في الخارج لأكثر من عام، وهي خطوة اعتبر قطاع الشركات الخاصة في البلاد أنها تعكس حالة من عودة الهدوء بالقطاع بعد حملة تنظيمية صارمة استمرت عامين.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرّف)



Saudi Arabia's Cash Reserves are declining at the Fastest

Pace since the Pandemic

The Saudi Central Bank recorded a contraction in the size of cash reserve assets by the end of the first quarter of 2023, the fastest pace of decline since the outbreak of the pandemic in 2020.

Foreign reserve assets fell 3.1 percent month-on-month to 1.6 trillion riyals (\$438.7 billion), down by \$13.9 billion. Reserves stood at \$452.6 billion as of February, but the figures remain reassuring and cover the

country's imports for more than twenty months, compared to a global average of four months.

According to a report issued by the Saudi Central Bank, the decline recorded last March is the largest since April 2020.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



الاحتياطات النقدية للسعودية تتراجع بأسرع وتيرة هنذ الوباء

سجل البنك المركزي السعودي تقلصا في حجم أصول الاحتياطات النقدية بنهاية الربع الأول 2023، وهي أسرع وتيرة تراجع منذ تفشي الوباء عام 2020. وهبطت الأصول الاحتياطية الأجنبية بنسبة 3.1 في المئة على أساس شهري حتى مارس الماضي إلى 1.6 تريليون ريال (438.7 مليار دولار)، متراجعة بنحو 13.9 مليار دولار. وكانت الاحتياطات قد بلغت 452.6 مليار دولار حتى فبراير الماضى، إلا أن

الأرقام تبقى مطمئنة وتغطي مستوردات البلد لأكثر من عشرين شهرا، مقارنة مع متوسط عالمي عند أربعة أشهر.

وبحسب تقرير صدر عن البنك المركزي السعودي فإنّ فالهبوط المسجل في مارس الماضى هو الأكبر منذ أبريل 2020.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

Dubai Grants First Digital Asset Trading License

Dubai has stepped up its bet on crypto services after regulatory authorities granted the first cryptocurrency trading license in the emirate's market.

BitOasis, a UAE-based cryptocurrency exchange in the Middle East and North Africa, announced that it has received an operational license for applicable products, the first license a brokerage and trading firm has received from Dubai's Virtual Assets

Regulatory Authority. The move comes after the expiry of the deadline set by the Dubai Virtual Assets Regulatory Authority to provide companies wishing to practice this activity with initial disclosure questionnaires, which represents the first step towards regulating this market.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)



📕 دبي تونح أول ترخيص لتداول النصول الرقوية

رفعت دبي من إيقاع رهانها على خدمات الأصول المشفرة بعدما منحت السلطات التنظيمية أول ترخيص لتداول العملات الرقمية في سوق الإمارة. وأعلنت شركة بت أويسس، وهي منصة لتداول العملات الرقمية في الشرق الأوسط وشمال أفريقيا ومقرها الإمارات، عن حصولها على ترخيص تشغيلي للمنتجات القابلة للتطبيق، وهو أول ترخيص تحصل عليه شركة للوساطة والتجارة من سلطة

تنظيم الأصول الافتراضية في دبي. وتأتي الخطوة بعد انتهاء المهلة التي حددتها سلطة دبي لتنظيم الأصول الافتراضية، لتقديم الشركات الراغبة في ممارسة هذا النشاط باستبيانات الإفصاح الأولي، والذي يمثّل الخطوة الأولى باتجاه تنظيم هذه السوق.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

■ World Bank Expects More Calm Prices in 2023

Global commodity prices are expected to fall this year at their fastest rate since the pandemic began, casting a shadow over growth prospects for nearly two-thirds of developing economies that rely on commodity exports, the World Bank said in its latest commodity market outlook.

Lower prices are expected to provide little relief and relief for some 350 million people worldwide facing food insecurity. Although

food prices are expected to fall by eight percent in 2023, they will be at their second-highest level since 1975.

Moreover, as of February this year, the annual food price inflation rate has reached around 20 percent in global markets, the highest level over the past two decades.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

البنك الدولي يتوقع هدوءا أكبر في النسعار خلال 2023

رجّح البنك الدولي في أحدث نشرة له عن آفاق أسواق السلع الأولية، أن تنخفض أسعار السلع الأولية العالمية هذا العام بأسرع معدل لها منذ بدء الوباء، مما يلقي بظلاله على آفاق النمو في نحو ثلثي الاقتصادات النامية التي تعتمد على صادرات السلع الأولية.

ومن المتوقع أن يؤدي انخفاض الأسعار إلى قدر ضئيل من الراحة والتخفيف عن كاهل نحو 350 مليون شخص في جميع أنحاء العالم يواجهون انعدام الأمن الغذائي. ورغم أن من المتوقع أن تنخفض أسعار المواد الغذائية بنسبة ثمانية في المئة عام 2023، فإنها ستكون عند ثاني أعلى مستوى

وعلاوة على ذلك، وحتى فبراير من هذا العام، فقد بلغ معدل التضخم السنوي لأسعار الغذاء نحو 20 في المئة بالأسواق العالمية، وهو أعلى مستوى على مدى العقدين الماضيين.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرّف)

Qatar's Economy is the Highest-Growing in the Region

Standard Chartered Bank has predicted that Qatar's economic growth rate in 2023 will reach 4.0 percent, the highest in the Gulf region, which is recording varying growth rates ranging from 2 percent to 3.5 percent this year.

According to "Standard Chartered", Qatar must successfully leverage the World Cup to expand its tourism sector and its position as a global sporting destination, especially

as it hosts 14 sporting events in 2023. The bank indicated that the concerned institutions in the State of Qatar plan to raise the contribution of the tourism sector to the GDP to 12 percent in 2030 from its current share of 7 percent. It can achieve this goal by attracting 6 million visitors annually by 2030.

Source (Al-Raya Qatari Newspaper, Edited)



الاقتصاد القطري الأعلى نووًا في الونطقة

توقَّعَ بنك ستاندرد تشارترد وصول مُعدَّل النمو الاقتصادي في قطر عام 2023 إلى نسبة 4.0 في المئة، ليكون الأعلى في مِنطقة الخليج التي تُسجل نموًا بنسب مُتفاوتة تتراوح بين 2 في المئة إلى3.5 في المئة لهذا العام. ووفق "ستاندرد تشارترد"، يتعين على دولة قطر الاستفادة بطرق ناجحة من كأس العالم لتوسيع قطاع السياحة ومكانتها كوجهة رياضية عالمية، لا سيما أنها تستضيف 14 حدثًا رياضيًا في العام 2023. وبيّن البنك أنَّ المؤسسات المعنيّة

في دولة قطر تُخطط لرفع مُساهمة قطاع السياحة في الناتج المحلي الإجمالي إلى 12 في المئة عام 2030 من حصته الحالية التي تصل إلى 7 في المئة. ويمكنها تحقيق هذا الهدف من خلال جذب 6 ملايين زائر سنويًا بحلول العام 2030.

المصدر (صحيفة الراية القطرية، بتصرف)